
    

 
Algemene beschouwingen PvdA Zevenaar 
 
Geachte voorzitter, collega’s, geïnteresseerden,  
 
Vandaag behandelen we de kadernota 2025-2028. Vanmiddag hebben we de 
gelegenheid onze visie, koers en richting mee te geven aan dit college.  
 
Het ziet er naar uit dat een sluitende begroting voor 2025 zonder al te veel pijn 
gaat lukken, maar daarna? Welke ruimte is er?  
 
De wereld om ons heen is in beweging, en de richting waar we op gaan baart 
de Partij van de Arbeid enorme zorgen. Het college heeft onderzoek gedaan 
naar bezuinigingsrichtingen. En wil in aanloop van 2026 in gesprek over de 
uitwerking daarvan. Deze manier is zeer passend bij de manier waarop we het 
afgelopen jaar politiek hebben bedreven. Het moet anders, ook bij deze 
uitdagingen gaan we in gezamenlijkheid, met elkaar de koers bepalen.  
 
Voor de begroting van 2025 is gekozen om de huidige koers vast te houden. 
We voeren geen onnodige en onomkeerbare bezuinigingen door. Het college 
zoekt het in procesoptimalisatie en technische maatregelen. Dit ondersteunen 
wij van harte. Wel zien we ruimte om een aantal aandachtspunten mee te ge-
ven aan het college.  
 
We hebben als gemeente Zevenaar, net als andere gemeenten te maken met 
dagkoersen. Een tijd van onzekerheid, onduidelijkheid en grote onvoorspel-
baarheid. Dat zie je ook door de meicirculaire. De begroting stond op 2 miljoen 
negatief, poef het wordt 3 ton negatief. Dagkoersen. Onzekerheid. Wispeltu-
righeid in wat we vanuit het rijk mogen verwachten. 
  
De PvdA Zevenaar vindt dat je in onzekere tijden uit moet gaan van je eigen 
kracht, en je eigen vermogen om risico’s te ondervangen. Het vasthouden van 
de ingezette koers. Ga je in deze onvoorspelbare tijd alles drastisch op de 
schop gooien? Of ga je ruimte geven, ruimte zoeken en ruimte vinden om an-
dere wegen te bewandelen om hetzelfde te bereiken.  
 
In tijden van onzekerheid en onvoorspelbaarheid is wordt de roep groter om 
beheersing. Meer grip, meer controle, meer KPI’s, garanties en zekerheden. 



Allemaal zaken die je pas achteraf kunt geven. En dan is het al gebeurd en dus 
te laat.  
 
Juist op de lange termijn, niet om de financiën maar om het welbevinden van 
onze inwoners, is het belangrijk om je niet blind te staren op financiële KPI’s. 
We maken ons grote zorgen dat de preventieve maatregelen die zo belangrijk 
zijn voor zoveel verschillende beleidsterreinen onder druk komen te staan. Wie 
kwetsbaar is, wordt dubbel zo hard geraakt. De boodschap van de VNG is hel-
der: geld erbij of taken eraf. Of geef ons regelruimte binnen het huidige vaste 
beleid.  
 
Het wordt spannend en dan ontstaat vanzelfsprekend spanning, want we heb-
ben verschillende perspectieven. We moeten voorkomen dat we stampvoe-
tend blijven hangen in ons eigen perspectief. In spannende tijden, onzekere tij-
den is het belangrijk om te praten over de waarden die we delen. Wat verbindt 
ons. Het is belangrijk nieuwsgierig te blijven naar andere standpunten. Met die 
open blik hanteert PvdA haar eigen kompas, sociaal en toekomstbestendig 
door dienstbaarheid, duidelijkheid en preventie.  
 
PvdA wil dat we een dienstbare gemeente zijn, inwoners en ondernemers 
moeten zich geholpen voelen. De woningbouw gaat goed, er zijn plannen, en 
we zijn aan het bouwen. Bouwen aan een toekomstbestendig Zevenaar waar 
de voorzieningen goed zijn en het vangnet toegankelijk. Een bijkomend 
voordeel van het bouwen van huizen is het genereren van inkomsten. Ook 
vinden we het bespreekbaar om andere inkomsten te verhogen. Met daarbij de 
kanttekening dat PvdA hier zeer terughoudend in zal zijn. 
  
Tegelijkertijd kan de rekening niet neergelegd worden bij de inwoners met de 
laagste inkomens. Het kader wat ons betreft is altijd de breedste schouders, 
dragen de zwaarste lasten.  
 
Je mag dan wel willen dat het sociaal domein blijft binnen de gestelde begro-
ting, tegelijkertijd moet je ook reëel blijven dat hier zoveel onderdelen inzitten 
die niet of minder beïnvloedbaar zijn voor ons als gemeente, en dat er sprake is 
van open eind regelingen waar we vooral met elkaar op inhoud van gedachten 
moeten wisselen. Dat we grip willen op de begroting is begrijpelijk, tegelijker-
tijd stoort het de PvdA dat we de meeste woorden wijden aan geld in plaats 
van de juiste dingen doen. Het gaat ons om de optimale balans tussen voorzie-
ningen voor onze inwoners en de kosten die daarmee gemoeid zijn.  Wij blijven 



inzetten op investeren en preventie. Wij blijven ons hard maken tegen ar-
moede, tegen schulden, tegen het uitsluiten van mensen.  
 
Beleidsmatig uitkleden van het sociaal domein is wat betreft de PvdA een 
ontzettend slechte keuze, en puur korte termijn denken. Onze inwoners 
mogen niet buiten spel gezet worden! 
    
Toekomst  
Ik zie ruimte om met elkaar ons goed voor te bereiden op wat komen gaat. 
Met een open blik, en vanuit de bedoeling. Geen hele duidelijke scheidslijn in 
besluitvorming tussen coalitie en oppositie. We proberen met elkaar meer 
invulling te geven aan het samen doen. Waarbij ik ons allemaal, college, 
organisatie en ook de raad de ruimte gun om dingen anders te doen.  
 
Tot slot 
Afrondend voorzitter, dit zijn mijn laatste algemene beschouwingen als 
fractievoorzitter.  De fractie heeft unaniem en met trots besloten dat vanaf 
september Maaike Janssen de nieuwe fractievoorzitter is van PvdA Zevenaar. 
Ik geef het stokje met vertrouwen over.  
 
Wij wensen het college en de organisatie ruimte en creativiteit om de kansen 
te ontdekken die bijdragen aan een sociaal en toekomstbestendig beleid.  
  




